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Types of sample preparation: 

Sample preparation depends on the need of examination required , were divided 
into three types: 
1-  Temporary preparation 
2- Semi temporary preparation 
3- Permanent preparation 

ات اع ت الع  :أن

ة على حاجة  اع ع ت الع ات إلى ثلاثة أن اله لها، و تق ت الع ع الفاح وم اس

 :هي

ق 1  Temporary preparation ـ ال ال

ق 2 ف ال   Semi temporary preparation ـ ال ن

 Permanent preparation ال ـ ال 3

1. dry installation: The Dry mount technique is used to study pollen, plant 

materials, etc.In this method, the specimen is directly placed over a slide and then 

covered with a coverslip to protect it from dust. 

ه  ة ، إلخ ، في ه ات اد ال ب اللقاح أو ال راسة ح اف ل ة ال ال م تق قة  ت جاف: تُ ال

ار ها م ال اي اء ل غ ها  ة ث تغ ق ش ة ف اش ة م  ي وضع الع

 

Temporary preparation 

A temporary wet mount is a laboratory technique that is used to observe the plant 

tissue or living microorganisms under a microscope. 
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In Mounting technique, the specimen to be observed is held on a microscopic 

slide by using a coverslip. After that, the slide is observed by using a microscope 

to examine the motility, cell structure, and shape of the specimen 

ق  ا: ال ال ال م ل ة ت ل ة مع قة ت ه تق ة ال ات ال ائ ة أو ال ات ة ال ة الأن

ع ذل ، ي   . ف ام  اس ة  ه ة م ها على ش اد ملاح ة ال الع فا  ها ي الاح . وف ه ال

ة. ل الع ة وش ل ل ال ة و ه لف ال ام م اس ة  ة ال  ملاح

Temporary preparation: 

 Sample usually mounted with water: 

 1 -Place a drop of water on a clean glass slide. 

 2- then place the sample and covered by the cover slide. 

 3 -Immediately, examined under a light microscope.  Because of  the water fast 

evaporation. 

 4-  To prevent the evaporation of water place such as Petrolium jelly on the 

edges of the cover slide . 

5.  To keep a sample of a temporary preparation for longer replaces water with 

Glycerin which is less evaporation  .  

ق   :ال ال

لعادة ما ي     اء ت ال ة    :الع

ة  .1 ة ماء على ش فةضع ق ة ن   .زجاج

ى  .2 ة وتغ ضع الع ةث ت اء ال   .غ
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اه ي الف .3 ع لل ئي.  ال ال ه ال ر ت ال   .على الف

ع ت   .4 ضعل ل ي اء ال اف الغ اء الفازل على ح  .ل الغ

فا  .5 ة للاح ق ة ال ًا ال ل وه أقل ت ال اء  ل ال ل  ة أ  لف

 

 

ق   : Temporary preparation ال ال

ة مـ  ـ أخـ ق اء و ذل  ال لها  اً عادة ب ق اً م ة ت ت الع

ـها  اد ف ـ ـة ال ضـع الع فة ثـ ت ة ن ة زجاج اء ووضعها على ش ال

ع  ـاء سـ ـال لأن ال هـ فـي ال ـ ال ة وتف ت اء ال غ ى  وتغ

ـل وضـعه  ة ق ـ ـاء ال اف غ ضـع علـى حـ ـاء ي ـ ال ع ت ، ول ال

ـل  ـاء ( م ـ ال ـع ت ـة حلقـة ل ـة مـادة لاصـقة علـى ه ـة  Petrolium jellyعلـى الع الع فـا  ). وللاح

ل  ال اء  ل ال ل  ة أ ق ل اء. Glycerinذات ال ال اً م ال ن أقل ت   ح 

2 - Semi- temporary preparation:  

Glycerin may be used as it is in temporary preparation , but also used  Lactic 

acid and  Phenol, particularly when preparing algae, fungi and ferns and thin 

sections and minute plant specimens, where the use of certain concentrations of 

fluids, including: 

A-  Lactophenol: 
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B-  Phenol-glycerin 

C-  Glycerin – Jelly  (glycerin gel) 

قـ  ف ال   : Semitemporary preparation ال ن

اً  ل أ ع ، ول  ق ال في ال ال ا ه ال ل  ل ال ع ق ق  ف ال لل ن

ل Lactic acid ح اللاك ات  Phenol والف ات وخاصة ع ت ع ال والف ال

ها ة وم اك مع ل ب ع قة، ح ت ة ال ات ات ال اعات والع ة والق ات الأول خ    :وال

ل ف    : Lactophenol أ ـ اللاك

لي ل الف   Phenol-glycerin ب ـ ال

ل )  ي ( هلام ال Glycerin – Jellyج ـ جل جلات
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3 - Permanent Preparation : 

It means the preparation of plant sample, whether whole small plant or  parts of 

large ones such as sections of individual organ . Large plant sample can not be 

mounted  on a  slide for examination under a microscope.  

Permanent preparation of samples retain their shape and structures for several 

years and  can be consulted when need arises, e.g. samples are used for practical 

lessons or research or  samples kept for reference. 

Note: Permanent preparation  of plant samples and permanently dyed be better 

than samples prepared by temporary and semi- temporary preparation. 

  : Permanent Preparation ـ ال ال3

اعـات، إذا    الق هـا  اء م ـ أو أجـ ة ال اتـات صـغ ال املـة  ان  اء  ة س ات ة ال ه ت الع ق 

ــ ــي لا  ــ وال ة ال ــ اتــات  ــ كانــ ال . ت هــ ــ ال ــها ت ة لف ــ املــة علــى ال لهــا   ت

 ، اجـة إلـى ذلـ ى دع ال ها م ع إل ج ات  ال ة س لها لع ها وش ة ب ف علها م ة ال  الع

ـى  هـا م ع إل جـ فا بهـا لل ل الأم الاح ي ي ة ال ات ال ة أو الع ل روس الع م لل ي ت ات ال كالع

ه ذلأر  اح أو غ   .اد ال

ة  ـــ ـــات ال ام مـــ الع ـــ الاســـ ـــل ع ن أف ـــ غة ت ـــ ـــ وال ة ال ـــ ـــات م ـــة: إن الع ملاح

ة ق ف ال ة ون ق قة ( ال ا ق الأخ ال   .) ال

This technique is also used in pathological and biological research, where the 

sample is necessary for fixation over the slide. In this technique, the water content 

is removed from the slide by replacing it with paraffin wax, dividing it into very 
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small slices using a microtome, placing the slides on a microscope slide, and 

staining the tissues using a microtome. Various dyes to reveal specific parts of 

tissue 

ـــة فـــي  ق ه ال م هـــ ـــ ل ت ق كـــ ـــ فـــ ورة لل ـــة ضـــ ن الع ـــ ـــ ت ـــة ، ح ج ل ة وال ضـــ ـــاث ال الأ

ة  ـــ ـــاراف ، ، ال ع  ال ـــ اله  ـــ اســـ ة عـــ  ـــ ـــاء مـــ ال ـــ ال ـــة ، يـــ إزالـــة م ق ه ال فـــي هـــ

ة  ـ ـة ، وتلـ  الأن ه ة م ائح علـى شـ ـ اح ، ووضـع ال ـ ام م اسـ ا  ة جً ائح صغ ه إلى ش وتق

ةا ة م الأن اء مع ف أج لفة ل غات م ام ص   س

ة.  غ ات ال ائ اتات وال ب في ال ة وال ع ق ل ة ال ات وح ائ ة لف ال ه ائح ال م ال تُ

ق ال  ع م  ل ن ام  ة. ي اس ات ال افة وال امل ال ة: ال ع ائح ال عان م ال اك ن ه

اع  اج إلى ل أن ل خاص ، فق ت ة أو شفافة  ة شاح للاً ب ع ا. إذا  م لا لفة م ال م

. ه ة ت ال ئ ن م ة  ت غ الع  ص

 


